
 
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde i Distrikt Hjallerup 
Tidspunkt: onsdag 1.november 2023 kl. 17.00 - 19.30 
Sted:  Hjallerup Skole, Idræts Alle 6, 9320 Hjallerup 

 

Deltagere (Forældrevalgte) • Heidi Selmer Pedersen (HJ) – 
formand - A 

• Anne Berg Aaen (HJ)  

• Annika Birkkjær (HJ) 

• Laila Hejlesen (KL) - 
næstformand 

• Marianne Larsen (KL) - A 

• Mette Thaarup (KL) - A 

• Gitte Elsig  (FL) 

• Peter Enevold Pilgaard (FL) - A 

• Bo Dahl Andersen (FL) 

Deltagere (medarbejdere) • Lisbeth Egebjerg Voldby (HJ) • Susanne Jensen (KL) • Julie Aaen (FL) 

Deltagere (elever) • Mads Bay Graahede – formand 

• Hera Sóley Halldórsdóttir - 
næstformand 

•  Silucca 

•  

• Medina 

• Magnus 

Deltagere (ledere) • Michael Ring Nielsen (HJ) 

• Christian Bak - Skoledistriktsleder 

• Helle Faber (KL) – A 

• Pia Bering Jensen (SFO) 

• Peter Græsdal Tanbæk (FL) 
 

Emne Ansvarlig 
Mål 

(Hvad vil vi gerne opnå?) 

 
Orientering - O 
Drøftelse – D 

Beslutning – B 

Planlægning 
(Hvem gør hvad og hvornår?) 

Opfølgning 
(Hvornår vil vi følge 

op) 

 
Kl. 17.00-17.05 
Velkommen til møde 

- Præsentation og 
velkomst til nye 
medlemmer 

 

Heidi og 
MR 

 
- At byde bestyrelsen 

velkommen til arbejdet 
i skoleåret 23/24 

 

O 
Der var en kort præsentationsrunde 
af de nye medlemmer af 
skolebestyrelsen. 

Ingen opfølgning. 

 
Kl. 17.05-17.45 
Elevrådsmøde 

 
 

Elevrådsrep
ræsentante

rne 

 
- Distriktselevrådet 

holder møde for sig. Her 
drøftes, hvordan man 
lokalt arbejder som 
elevråd og gode ideer 
udveksles. 

O 

 
Christian italesatte tankerne bag 
hvordan elevrådsrepræsentanterne 
kan bruge bestyrelsesmøderne. 
 
Elevrådsrepræsentanter afholdt 
møde, hvorefter de orienterede 
bestyrelsen om deres drøftelser. 
  

 
Elevrådsrepræsentan
terne fortalte om 
deres drøftelser 
senere på 
bestyrelsesmødet. 



 
 

 
Kl. 17.05 – 17.15 
Årshjul præsenteres. Vedlagt 
som bilag 

MR 

 
- At årshjulet godkendes 

O/B 

 
MR gennemgik forslag til årshjul og 
de principper som var blevet 
gennemarbejdet i skolebestyrelsen 
sidste skoleår. 
 
Årshjulet blev godkendt. 
 
 

 
Årshjulet evalueres 
på det første 
bestyrelsesmøde i 
skoleåret 2024/2025. 
 
De vedtagne 
principper fra 22/23 
lægges på 
hjemmesiden. 
 

 
Kl. 17.15 – 17.30 
Byggeri på Klokkerholm – 
orientering om status 
 
 

CB 

 
- At SB er orienteret om 

status og kan svare, hvis 
de møder spørgsmål 

O 

 
Christian orienterede om de 
beslutninger, der allerede er truffet 
ift. byggeri på Klokkerholm Skole: 

- der er truffet beslutning om, 
at der skal være et 
specialcenter i Distrikt 
Hjallerup 

- det er besluttet, at 
Specialcenter Hjallerup skal 
placeres fysisk på 
Klokkerholm Skole. 

 
Disse beslutninger kalder på en 
byggeproces på Klokkerholm Skole, 
hvor der er besluttet følgende 
byggeproces:  

- Byggeriet sendes i udbud 
hos totalrådgiver i 4. kvartal 
2023 

- Byggeriet projekteres i 1. -> 
3. kvartal 2024 

- Byggeriet sendes i udbud i 3. 
kvartal 2024 

- Byggeproces afvikles i 4. 
kvartal 2024 -> 4. kvartal 
2025 

 
Christian sender de 
skitser af byggeriet 
ud, som blev 
præsenteret på 
mødet. Der mindes 
dog om, at det 
endnu ikke er de 
endelige tegninger. 
 
Bestyrelsen ser frem 
til at processen bliver 
sat i gang og vil 
gerne følge hele 
processen. 



 
 

 
Christian gennemgik de skitser og 
plantegning for byggeriet, som er 
udarbejdet på nuværende tidspunkt. 
 
Bestyrelsen gav udtryk for, at det var 
dejligt at få overblik over den 
planlagte proces. Det giver ro, når 
man ved hvordan planerne ser ud. 
 

 
Kl. 17.30 – 17.45 
Makerspace. Hvad er dette og 
hvorfor er det sat i søen? 
 

HF 

 
- At SB er orienteret om 

indsatsen og 
betydningen for 
skoleområdet 

O 

 
Christian fortalte om, at Brønderslev 
Kommune har ansøgt om midler til 
etablering af Makerspace ved Villum 
Fonden. Ansøgningen er blevet 
imødekommet, og Villum Fonden 
støtter over de næste 3 skoleår alle 
skoler i Brønderslev Kommune med 
200.000 kr. der er øremærket 
etablering af Makerspace på hver 
skole. 
 
Samtidig med etableringen af 
Makerspace skal naturfagslærerne 
deltage i uddannelsesforløb, så de 
bliver parat til at inddrage de 
teknologier i undervisningen, som 
indkøbes til Makerspace. 
 
Michael Ring fremviste det 
Makerspace, som er ved at tage 
form på Hjallerup Skole. Det er 
etableret som et 
”undervisningslokale” på 
skolebiblioteket, hvor alle 
teknologierne får deres placering, og 
hvor man kan have klasser med. Det 
giver gode muligheder for, at 

 
Skolelederne sender 
billeder af deres 
makerspace til 
Christian, så det kan 
blive lagt ud på 
Facebook sammen 
med referatet. 
 
Makerspace vil 
løbende komme på 
dagsordenen til 
skolebestyrelsesmød
erne. 



 
 

teknologier, arbejdsform og 
undervisning kan smelte sammen til 
et kreativt undervisningsmiljø, hvor 
variation i undervisningen kan 
understøtte endnu flere elevers 
deltagelsesmuligheder. 
 

 
Kl. 17.45 – 18.00 
Tilbagemelding fra elevrådet 

Elevrådsrep
ræsentante

rne 

 
- Elevrådet har holdt 

møde særskilt fra 17.05 
– 17.45. Hvad har de 
talt om og hvad vil de 
gerne melde retur? 

O 

 
Klokkerholm 
Elevrådet har endnu ikke nået at 
afholde en masse elevrådsmøder. De 
har dog drøftet et forslag om, at man 
på Klokkerholm Skole begynder at 
bruge whiteboardtapet til noter, 
udregninger og korte tekster der skal 
bruges i kort tid. 
Whiteboardtapet kan ligge på 
bordene og bruges flere gange og 
dermed være med til at spare papir. 
 
Elevrådet har også et ønske om 
førstehjælpskurser. 
 
Hjallerup 
På Hjallerup Skole har elevrådet 
drøftet, hvordan man kan blive mere 
synlige på skolen. Her er man 
kommet frem til forslag om, at 
elevrådet står for: 

- Forskellige konkurrencer 
- Kagesalg d. 1/12 hvor 

overskuddet får til 
velgørenhed 

 
På distriktselevrådsmødet drøftede 
elevrådsrepræsentanterne et ønske 
om, at der arrangeres flere 
aktiviteter på tværs af skolerne. Det 

 
Der følges op med 
elevråds-
repræsentanterne på 
næste 
skolebestyrelses-
møde. 



 
 

kunne f.eks. være noget der minder 
om ”Sejeste 8. klasse” 

- Både fælleskommunale 
arrangementer og 
arrangementer på tværs af 
skolerne i Distrikt Hjallerup 

- Fælles aktiviteter på tværs 
giver mulighed for at lære 
hinanden at kende på tværs 
af skolerne 

 
Christian fortalte, at der er planer 
om at få uddannet 
uddannelsesmiljørepræsentanterne 
(UMR) igennem elevrådene på 
skolerne. 
 

 
Kl. 18.00 – 18.15 
Økonomi. 
 

CB 

 
- Status på distriktets 

økonomi   
 

O/D 

 
Christian orienterede om status på 
håndtering af økonomien i Distrikt 
Hjallerup. 

- De forskellige 
arbejdsopgaver i 
økonomiopfølgning er blevet 
drøftet og placeret i 
distriktet 

- Christian skal have drøftelser 
med skolelederne i løbet 
november ift. den konkrete 
økonomi 

 
Der var opklarende spørgsmål til den 
aktuelle situation omkring 
økonomien. 
 
 
 
 

 
Økonomien kommer 
på dagsordenen igen 
på næste 
bestyrelsesmøde, 
når der er en 
nærmere afklaring. 



 
 

 
Kl. 18.15 – 18.30 
Budgetforlig 
 

CB 

 
- Præsentation af 

budgetforliget med 
mulighed for spørgsmål 

 

O/D 

 
Christian gennemgik budgettet for 
2024, hvor der er følgende 
overordnede politiske beslutninger 
ift. budgettet: 

- Søndergade og Skolegade 
Skole skal lægges sammen 

- Der skal spares på 
skoleledelse – 1 mio. i 2024 
og 2 mio. i 2025 

- Ordblindhed er fortsat en 
indsats på skolerne, hvor der 
er igangsat uddannelse af 
ordblindelærere 

 
Beslutningen om en besparelse på 
skoleledelse kalder på, at der kigges 
på skolestrukturen i Brønderslev 
Kommune. 
 

 
Der er indkaldt til 
ekstraordinært 
skolebestyrelses-
møde d. 14/11, hvor 
forvaltningen vil 
bede 
skolebestyrelsen om 
at forholde sig til 
nogle prioriteringer 
omkring skoleledelse 
og skolestruktur. 

 
Kl. 18.30 – 19.05 

CB 

 
- Omorganisering. Kort 

præsentation af 
oplægget fra 
temamødet i ØB 

 
O/D 

 
Christian orienterede om 
baggrunden og målene for 
omorganiseringen. 
 
Der blev også orienteret om ny 
ressourcetildelingsmodel til 
specialområdet.  
 

 
Omorganiseringen er 
fortsat en indsats for 
hele skolevæsenet i 
Brønderslev 
Kommune og vil 
være et 
gennemgående tema 
i de kommende år. 
 

 
Kl. 19.05-19.20 
Orienteringer 

- Formand 
- Ledelse 
- Medarbejdere 

 

ALLE 

 

O 

 
Formanden 
Ingen orienteringspunkter. 
 
Ledelse 
Christian har indkaldt til et 
ekstraordinært 
skolebestyrelsesmøde om 

 
Der afholdes 
ekstraordinært 
skolebestyrelsesmød
e d. 14/11. 



 
 

skoleledelse og skolestruktur d. 
14/11. 
 
SFO’ens Nord-fløj i Hjallerup er klar 
til indflytning mandag d. 6/11. Der 
igangsættes nu etablering af nyt 
billedkunstlokale og renovering af 
H/D-lokale. 
 
Der er ved at blive etableret 
Makerspace på alle tre skoler. 
 
På Flauenskjold Skole flytter Mini-
GPS’en of Familie-GPS’en ind i 
skolens lokaler. 
 
Ledelsen arbejder med en 
kommunikationsplan ift. 
omorganisering, så vi får informeret 
de rigtige ting på de rigtige 
tidspunkter. 
 
Medarbejdere 
Ingen orienteringer. 
 

 
Kl. 19.20-19.25 
Punkter til næste 
skolebestyrelsesmøde 

 

 
Heidi, 
ledere og 
medarbejd
ere 
 

 
                

O 

 
Der blev spurgt ind til, hvordan man 
melder afbud til 
skolebestyrelsesmøderne. 

 
Afbud sendes til 
Christian Bak – 
christian.bak@99454
545.dk 
 

 
Kl 19.25-19.30 
3 punkter til Facebook 

ALLE 

 
At give mulighed for at få 
drøftet og prioriteret punkter til 
dagsordenen 
 
 

ALLE 

 
At give mulighed for at få drøftet og 
prioriteret punkter til dagsordenen 

- Renovering af 
SFO/indskoling på Hjallerup 
Skole 

 
 

mailto:christian.bak@99454545.dk
mailto:christian.bak@99454545.dk


 
 

- Etablering af makerspace på 
alle tre skoler 

- Plan for nye lokaler i K-
klassen 

 

 


